
Jegyzőkönyv
(hangrögzítéssel)

Készült: a Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat 2019. november
20i Közmeghallgatásról.

Jelen vannak: Majláth Antal SRNŐ elnök
Majláth Ferenc SRNŐ tag
Majláth László SRNŐ tag
Zentai Béla SRNÖ tag

Állandó meghívottak: Dr. Venicz Anita jegyző, Varga Katalin gazdasági osztály
ügyintézője, Tóth Teréz Márta igazgatási ügyintéző, Bátai
Brigitta jegyzőkönyvvezető.

Jelen van még: Sárbogárdi Család és KarrierPONT képviseletében Kézdy Zsófia
központvezető és Szabóné Kovács Tímea a lakosság részéről 0 fő

Majláth Antal SRNŐÖ elnök köszönti a Közmeghallgatáson megjelenteket az ülést 137" órakor
megnyitja. .
Megállapítja, hogy a képviselőtestület határozatképes, mivel 4 SRNÖ tag jelen van.
Jegyzőkönyv hitelesítőnek javasolja Majláth Lászlót, aki jelezte, hogy vállalja a feladatot.
Szavazásra teszi fel a jegyzőkönyv hitelesítőre tett javaslat elfogadását. A testület 4 igen
(egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat
Képviselőtestületének

59/2019.(XI.20.) határozata
a jegyzőkönyvhitelesítő személyének megválasztásáról"

Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselőtestülete a
2019. november 20i Közmeghallgatás jegyzőkönyv hitelesítőjének
Majláth Lászlót megválasztotta.

Szavazásra teszi fel a meghívóban szereplő napirend elfogadását.
Az SRNÖ 4 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

, Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat
Képviselőtestületének

60/2019.(XI.20.) határozata
a napirend elfogadásáról"

Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselőtestülete a
Közmeghallgatás napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:

1.) — Beszámoló az elmúlt időszak tevékenységéről,
várható feladatok.
Előadó: SRNÖ elnök

A képviselőtestület rátér a napirendi pont tárgyalására.



Majláth Antal: a 2019. október 13i választást követően október 25én alakult meg a jelenlegi
Képviselőtestület, így az elmúlt időszak tevékenységéről beszámolni nem tudok. Azt a
tájékoztatást kaptuk a Polgármesteri Hivatal Gazdasági osztályának ügyintézőjétől, hogy a
működési támogatás összege 2019. I. félévben 520.000 Ft, 2013. II. félévben 520.000 Ft volt.
Ebből felhasznált összeg 2019.11.20ig 576.721 Ft. Fel nem használt összeg 463.279 Ft.
A feladatalapú támogatás összege 2019. 1. félévben 139.128 Ft, 2019. II. félévben 139.128 Ft
volt. Ebből felhasznált összeg 2019. 11.20ig 122.165 Ft. Fel nem használt összeg 156.091
Ft. A fel nem használt összegekről a következő ülésen döntünk.
Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane?

Kézdy Zsófia: nem a napirendi ponttal kapcsolatban de szeretnék pár mondatban
tájékoztatást adni a Képviselőtestület tagjainak.
Szeretettel köszöntöm Önöket, Kézdy Zsófia vagyok a Sárbogárdi Család és KarrierPONT
vezetője.
Elsősorban munkába visszatérni kívánó családos embereket várunk hozzánk. Anyukákat,
apukákat, akik kisgyerekkel otthon voltak, inkább ez a nőket érinti. Helyileg az ÁNTSZ
épületében vagyunk. Ki van függesztve a bejáratnál, hogy mikor van nyitva az iroda, van
ügyfélfogadási időnk. Amiért most itt vagyunk és Önöket is érintheti, vagy az Önök
ismerettségében élőket érintheti, hogy ingyenes tréningeket szoktunk tartani. Az idei évben a
munkaerőpiaci reintegrációs képzésünk indult és ez folytatódik is. A programunk 2020.
december 31el zárul, addig még lesznek tréningek. Bárki, aki belefér ebbe a kritériumba,
hogy munkát keres, családos ember, aktív korú az jöhet hozzánk és egyéb más dolgokban is
tudunk segíteni. A munkaügyi osztályon van a kolléganőnk, pszichológiai, pénzügyit, jogi
tanácsadást tudunk tartani. Tehát vannak különböző külső szakembereink. Ha bármilyen
problémával megkeresnek bennünket szívesen állunk rendelkezésükre. Adok Önöknek
névjegykártyát. ,
Bemutatom a kolléganőmet, ő képzésszervező és a tréningről bővebben fog beszélni. Őt kell
keresni, ha valaki egyeztetni szeretne, rajta van a névjegykártya másik oldalán az ő
elérhetősége. 2018. január 1jén indult a Sárbogárdi Család és KarrierPONT, azóta
folyamatosan voltak képzéseink. Az a tapasztalatunk, hogy nagyon szeretik az emberek, itt
Sárbogárdon is több alkalommal volt, nagyon sokan voltak, jól érezték magukat úgyhogy
merem ajánlani, hogy ezeken a tréningeken vegyenek részt.

Szabóné Kovács Tímea vagyok. Engem általában megtalálnak, kivéve ha tréningen vagyok
külsős helyszínen, mert az egész sárbogárdi járás a miénk. Kivisszük a tréningeket, 3 napos
tanfolyamokat a falvakba. Kimegyünk Mezőszilasra, Cecére, Alsószentivánra a tavaszra
tervezzük, Sárkeresztúron, Hantoson is voltunk. Kétféle tréning van. A munka és magánélet
összehangolása lezárult, tavasszal volt az utolsó. Ez arról szólt, hogy hogyan illeszkedjenek
vissza a munka világába, hogyan egyeztessék azt, hogy ha dolgoznak a családdal, vagy
milyen segítő kapcsolatok vannak a faluban, kihez forduljanak, ha problémájuk van. A
jelenlegi tréning a munkaerő reintegrációs, ez arról szól, hogy hogyan jelenjen meg egy
állásinterjún, hogyan írja meg az önéletrajzot, hogyan készüljön fel rá, de ugyanúgy benne
vannak a segítő kapcsolatok is. A tréning három napja alatt kávégép van, sajtos pogácsa,
ebédet kapnak, ami úgy van csomagolva, hogy azonnal fogyasztható. Ha nem eszik meg a
tréning helyszínén, haza lehet vinni. Dégről, étteremből hozzák az ebédet. A 3. nap végén a
résztvevők tanúsítványt kapnak, hogy elvégezték a három napos tréninget, illetve 15.000 Ft
motivációs díjat. Ezt a díjat csak abban az esetben kapják meg, ha mindhárom napon ott
vannak.

Majláth Antal: utána mi lesz velük?

Szabóné Kovács Tímea: bent vannak a rendszerben nálam és bármiféle program, vagy
tanfolyam lehetőség adódik újra hívjuk őket. A Munkaügyi Központtal együtt dolgozunk, ott
is van kolléganónk, van egy GINOP 315ös program, ami összekapcsolódik a tranzittal, ami
szintén egy GINOPos program. Tehát egyik programból küldjük a másikba. Ha nálunk
megcsinálja a 3 napos tréninget, akkor ahogy merülnek fel menetközben újabb programok
azokon részt vehetnek. Most elkezdtem a GINOP 515 miatt újra hívogatni az egész csapatot.
Már 463 főnél tartunk, akik eddig részt vettek. Mindenkit keresek, mert amint felmerül bármi



én vagyok ott velük, 3 nap alatt rögzül, kinek milyen segítség kell, elég sokat beszélgetek a
tréningesekkel. Ahogy nekem felmerül bármiféle program, vagy tudom, hogy tanfolyamra
szeretne menni, tudom, hogy milyen tanfolyamok indulnak, folyamatosan egyeztetek. Akkor
én állandóan hívom őket vissza. Folyamatosan vannak foglalkoztatva utána.

Majláth Antal: tehát van munkahelyük a végén, vagy tovább mennek képzésekre.

Kézdy Zsófia: nem egy ember elhelyezkedett már. Nem közvetlenül, hanem úgymond
bekerült a mi látókörünkbe, jött tréningre Így aztán megismertük jobban, hogy mit szeretne
magával kezdeni, hol tudna elhelyezkedni, miért nem tudott eddig stb. Ha pld. csak az
akadályozta, hogy nem volt elég bátorsága, de van végzettsége, akkor mi munkáltatókkal is
kapcsolatot tartunk folyamatosan. Tehát a járásban lévő legtöbb céggel, vagy vállalkozással
van kapcsolatunk. Aki munkaerőt keres, akkor oda tudjuk irányítani. [IMetve ha még olyan
kompetencia hiányai vannak, vagy akár nagyon régen dolgozott már és akkor megtanulta a
szakmáját, de azóta az a szakma egy kicsit változott akkor megpróbáljuk, amint nyílik
lehetőségünk olyan helyre betenni másik képzésre, vagy tanfolyamra amivel tudja egy kicsit
kompenzálni a lemaradásait és a mai napra késszé tegye a tudását.
Az a lényeg, hogy aki betér egyszer is hozzánk bármi miatt, nem feltétlen kell, hogy
elvégezzen egy tréninget, bejöhet csak érdeklődni, ő akkor bekerül a mi látókörünkbe.
Tartottunk családi napot, más rendezvényeket. Ott is rengeteg emberrel összeismerkedtünk,
azóta is bejönnek néha. Megismerjük a problémáikat, vagy amit szeretnének. Nyilván pénz,
vagy fizetés —ezen kívül a motivációs díjon kívül — nincs más a tarsolyunkban csak a
kapcsolatok. Ez sokat számít, mert lehet, hogy az, aki itt él Sárbogárdon nem tudja, hogy pár
településsel arrébb lehet, hogy ő el is tudna akár helyezkedni, mert nincs meg az a kapcsolati
tőkéje, hogy ez létrejöhessen. A mi központunk egy ilyen szolgáltató iroda. Próbáljuk a
munkáltatókat, a munkavállalókat és egyéb lehetőségeket, mint pld. tréningeket, vagy
további képzéseket összehangolni és naprakészen ,tálalni", ha valaki betér hozzánk.

Zentai Béla: ez nagyon jó lehetőség. A roma emberek nagy részének csak 8 általános
végzettsége van. Sok fiatal elment dolgozni, de ha lenne pld. targoncavezetésről papírja, vagy
volna egy gépkezelői szakmája, akkor jobban meg tudná állni a helyét. Az informatika is
nagyon fontos a mai világban.

Majláth Antal: próbálunk minél több embert beküldeni Önökhöz.

Kézdy Zsófia: köszönjük szépen.

Az Közmeghallgatáson egyéb hozzászólás nem volt,
Majláth Antal elnök a ülését 147 órakor bezárta.

K.m.f.

7 Majláth Antal MÁR László
SRNÖ elnök képviselő, jkv. hitelesítő
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Befejezése: Úyt
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Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat
Elnökétől

7000 Sárbogárd, Hősök tere 2.

Meghívó

Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselőtestülete
2019. november 20án (szerda) 132" órakor

Közmeghallgatást tart, melyre meghívom

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal Díszterem
7000 Sárbogárd, Hősök tere 2.

Napirend:

1.) Beszámoló az elmúlt időszak tevékenységéről,
várható feladatok.
Előadó: SRNÖ elnök

Sárbogárd, 2019. november 12.

Majláth Antal sk.
SRNÖ elnök

Vá 4.


